
Protokół z posiedzenia nr VIII/2024 Rady Dzielnicy Zemborzyce

 w dniu 21 lutego 2024 r.

Miejsce posiedzenia: ul. Krężnicka 156 – siedziba Rady Dzielnicy Zemborzyce

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 17.45

Przewodniczący obrad: Sławomir Polaczuk

Protokolant obrad: Agnieszka Trybuchowicz

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia

2. Sprawdzenie listy i stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie porządku posiedzenia.

4. Wysłuchanie przybyłych mieszkańców.

5. Zatwierdzenie protokołu poprzedniego posiedzenia.

6. Informacja Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Pana Leszka Daniewskiego.

7. Podjęcie uchwał dotyczących podziału rezerwy celowej.

8. Informacje Przewodniczącej Zarządu.

9. Dyskusja wolne wnioski.

10. Zamknięcie posiedzenia.

Przebieg posiedzenia:

Ad.1) Przewodniczący otworzył posiedzenie Rady Dzielnicy wypowiadając formułę „Otwieram 

obrady Rady Dzielnicy Zemborzyce”.

Ad.2) Przewodniczący stwierdził na podstawie listy obecności, że w posiedzeniu uczestniczy 12 

członków Rady Dzielnicy, co stanowi wymagane quorum. Lista obecności stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.

Ad.3) Przewodniczący  odczytał   przekazany  porządek  posiedzenia  i  zadał  pytanie,  czy  są 

propozycje zmian porządku obrad. Zgłoszono dodanie nowego punktu 4 „Wysłuchanie przybyłych 

mieszkańców” oraz zmianę numeracji kolejnych punktów. Punkt 5 bez zmian, punkt 4 na punkt 6 

„Zatwierdzenie  protokołu  poprzedniego  posiedzenia”,  Punkt  6,  7,  8  i  9  

z nową numeracją: 7, 8, 9 i 10. Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowany porządek 

obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 12 głosami.
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Ad.4) Na zebraniu pojawili się mieszkańcy Zemborzyc w celu zgłoszenia problemów dotyczących 

dzielnicy. Przewodniczący Rady Dzielnicy przekazał głos mieszkańcom.

- Mieszkańcy ul. Marzanny – wymaga remontu. Obecnie dziury zasypywane są kamieniami, co nie 

rozwiązuje problemu mieszkańców, ponieważ jest  to chwilowa poprawa. Trudności z dojazdem 

mają między innymi służby ratunkowe, samochody a także z poruszaniem się po ulicy mają osoby 

niepełnosprawne  oraz  dzieci.  Na  ulicy  jeżdżą  ciężkie  samochody  odbierające  odpady,  które 

pogarszają stan ulicy Marzanny, firma obsługująca te pojazdy nie reaguje na prośby mieszkańców 

w celu  zmiany  na  mniejsze  samochody odbierające  odpady.  Mieszkańcy  zwrócili  się  do  Rady 

Dzielnicy z prośbą o remont ul. Marzanny.

Prośba o remont ul. Krężnickiej na odcinku od ul. Pasiecznej do granic miasta – brak utwardzonego 

pobocza,  brak  oświetlenia,  brak  przejść  dla  pieszych,  co  stanowi  realne  zagrożenie  dla 

mieszkańców  i  osób  uczęszczających  tą  trasą,  a  na  tym  odcinku  już  miały  miejsce  wypadki

z udziałem pieszych, 

- Mieszkańcy ul. Porannej, ul. Roślinnej – wymaga remontu. Mieszkańcy zwrócili się ponownie  

z  prośbą  o  remont  ul.  Roślinnej.  Dodatkowo  proszę  o  interwencję  w  sprawie  oznakowania 

poziomego na ul. Cienistej przy skrzyżowaniu z ul. Poranną. Obecnie jadąc ulicą Cienistą od strony 

ulicy Osmolickiej i chcąc skręcić w ulicę Poranną nie ma takiej możliwości. 

-  Mieszkaniec ul.  Ziołowej – brakujący fragment do ul.  Świeżej około 400 metrów (220 m ul.  

Ziołowej i 160 m ul. Świeżej) wymaga remontu. Na tym odcinku nie była robiona kanalizacja, więc  

odcinek ten został pominięty w wyremontowaniu. Mieszkańcy chcą złożyć wniosek w programie 

„Inicjatywy lokalne” i proszą Radę Dzielnicy o partycypację częściową w kosztach. 

- Mieszkańcy ul. Janowskiej, ul.  Pod Gajem, ul. Stary Gaj – prośba o naprawę nawierzchni ul. Pod  

Gajem,  która  jest  niszczona  przez  ciężkie  samochody  odbierające  nieczystości,  częstotliwość 

kursowania tych samochodów jest zwiększona przez odbiory od wspólnoty znajdującej się przy tej 

ulicy.

W Dzielnicy Zemborzyce tworzy się plan zagospodarowania w rejonie Starego Gaju, w związku 

z  tym mieszkańcy  zwracają  się  z  prośbą  o  zorganizowanie  spotkania  z  planistami  w  sprawie 

uwzględnienia m.in. ciągu pieszego na planie. 

Mieszkańcy proszą o informację na temat zaplanowanego remontu ul. Janowskiej, ponieważ stan tej 

ulicy  jest  fatalny.  Mieszkańcy  proszą  o  spotkania  mieszkańców  dzielnicy  z  Radą  Dzielnicy 

Zemborzyce. 
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- ul.  Ptasia – mieszkańcy podziękowali za zasypanie dołów na ulicy, ale chcą złożyć wniosek  

z prośbą do Prezydenta Miasta Lublin w sprawie przekazania zmielonego asfaltu z planowanego 

remontu ul. Janowskiej w celu poprawienia nawierzchni ul. Ptasiej. Mieszkanka ul. Ptasiej zgłasza 

projekt do Budżetu Obywatelskiego, który dotyczyć ma oświetlenia ul. Krężnickiej na odcinku od 

ul. Pasiecznej w stronę granic miasta.

Ad.5) Przewodniczący Rady Dzielnicy Zemborzyce przekazał głos Wiceprzewodniczącemu Rady 

Miasta Lublin Panu Leszkowi Daniewskiemu. Radny Rady Miasta zwrócił się do mieszkańców  

w celu podziękowania za pojawienie się w tak licznym gronie na posiedzeniu Rady Dzielnicy oraz 

za zgłaszanie swoich potrzeb. Zwrócił uwagę, że Rada Dzielnicy ma jedynie 300 000 zł do podziału 

w  roku  2024  na  zaspokojenie  potrzeb  mieszkańców  dzielnicy.  Dzielnica  Zemborzyce  jest 

największą  terytorialnie  dzielnicą  Lublina,  przez  co  potrzeb  jest  dużo,  a  budżet  ograniczony. 

*W 2023 wygrał w Budżecie Obywatelskim projekt oświetlenia ul. Pasiecznej od ul. Krężnickiej do 

ul. Sarniej (około 600m) i miasto wykona tą inwestycję dzięki zaangażowaniu mieszkańców oraz 

interwencji Radnego (Pana Leszka Daniewskiego) w sprawie odłączenia w Budżecie Obywatelskim 

inwestycji  związanych  z Zalewem  Zemborzyckim  od  inwestycji  bezpośrednio  dotyczących 

mieszkańców Zemborzyc. Dodatkowo na tym odcinku ma być położony dywanik bitumiczny bez 

dodatkowych inwestycji jak chodnik czy ścieżka rowerowa. 

* Sprawa ul. Pod Gajem jest Radnemu znana, ponieważ trwa korespondencja z mieszkańcem ulicy 

w tej sprawie. Przewodniczący Rady Dzielnicy sprostował, że sytuacja o częstym kursowaniu jest 

nieaktualna, obecnie odbiór jest 2 razy w miesiącu. 

*  Konsultacja  dotycząca  planu  zagospodarowania  przestrzennego  będzie  zorganizowana 

najprawdopodobniej w Szkole Podstawowej nr 39 i każdą uwagę należy zgłosić na piśmie. 

*Remont ul. Janowskiej jest dla Radnego priorytetem, ponieważ jest to główna droga dojazdowa do 

Zemborzyc jak i Zalewu Zemborzyckiego. Problemem jest „zawijas” pod wiaduktem na tej ulicy. 

Była  koncepcja  zmiany  przebiegu  ulicy,  która  obecnie  nie  jest  realna.  Remont  ul.  Janowskiej 

zaplanowany jest na około 2/3 lata i w 2024 roku zarezerwowano na ten cel 2,5 mln zł z budżetu  

Miasta  Lublin  jako  kwota  na  początek  inwestycji.  Jak  będą  informacje  to  mieszkańcy  zostaną 

poinformowani i postaramy się zorganizować spotkanie z inspektorem w sprawie remontu.

*  Radny  Miasta  jest  bardzo  zadowolony,  że  mieszkańcy  ul.  Ziołowej  chcą  wziąć  udział  

w programie „Inicjatyw lokalnych” i chętnie pomoże w miarę swoich możliwości. W czasie gdy był 

tworzony projekt unijny dotyczący kanalizacji to ul. Ziołowa była dodatkowo dopisana do tego 

projektu.  Z  racji  braku  planu  zagospodarowania  przestrzennego  nie  można  było  uwzględnić 
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brakującego  fragmentu  ul.  Ziołowej.  W  tym  roku  jest  komunikat,  że  ul.  Świeża  będzie 

remontowana – Radny będzie próbował dotrzeć do informacji na ten temat. Remont ul. Tęczowej 

i tego brakującego odcinka jest nierealny do zrealizowania jednocześnie (są to inwestycje po obu 

stronach ulicy).

*  Remont  ul.  Roślinnej  również jest  dla  Radnego Leszka Daniewskiego priorytetem, ponieważ 

zabezpiecza wielu mieszkańców. Radny zwrócił się z prośbą do Rady Dzielnicy o 100 000 zł ze  

środków rezerwy celowej. Na tej ulicy będzie położony dywanik zgodnie ze stanem faktycznym, 

bez poszerzania ulicy.

To o czym mówimy nie jest powiedziane, że będzie zrealizowane na pewno, ponieważ to są dopiero 

starania o realizację wybranych inwestycji. 

* ul. Marzanny przed budową kanalizacji była w bardzo dobrym stanie, po tej inwestycji jest do 

naprawy.  Radny Kazimierz  Sołtys  dodał,  że  Naczelnik  Zarządu Dróg i  Mostów obliczył  koszt 

inwestycji  na  poziomie  180  000  –  200  000  zł,  przy  czym  potrzebne  jest  dofinansowanie  od 

Miasta/Rady Dzielnicy w wysokości 80 000 – 100 000 zł na realizację tej inwestycji.

*  Wiceprzewodniczący Rady Miasta  dodał,  że  Rada Dzielnicy jest  organem reprezentacyjnym  

i  opiniotwórczym,  a  nie  decydującym i  posiada  jedynie  300  000  zł  do  dyspozycji  w  roku  na 

potrzeby mieszkańców. Decyzja o przeznaczeniu środków z rezerwy celowej należy do Radnych 

Rady Dzielnicy. Istnieją 4 sposoby na pozyskanie środków do realizacji inwestycji: Budżet Miasta, 

Budżet Obywatelski, Inicjatywy lokalne i Budżet Rady Dzielnicy.

* Radny zachęca do udziału w spotkaniach organizowanych w ramach projektu Plan dla Dzielnic. 

* ul. Tęczowa jest uregulowana na odcinku od ul. Pszczelej do ul. Nizinnej i na tym odcinku będzie  

remontowana razem z ul. Nizinną. Na odcinku od ul. Lipskiej do ul. Ziołowej są przygotowane 

działki do przejęcia i obecnie Rada Miasta podjęła uchwałę o przejęciu  tych terenów od kolei.  

Sprawa obecnie rozpatrywana i potrwa jeszcze około 3 miesięcy. 

* Most na ul. Cienistej nie będzie na razie remontowany.

* Radny Rady Miasta przedstawił informację co będzie zawarte w Budżecie Miasta na 2024 rok:

- remont ul. Tęczowej i ul. Nizinnej około 600 000 zł 

- remont ul. Pasiecznej około 400 000 zł

- monitoring na ośrodku Marina

- cmentarz pielęgnacja drzewostanu około 50 000 zł
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- renowacja chrzcielnicy 

- dofinansowanie klubu „Vrotcovia”

- dofinansowanie festynu i dożynek 

- remont ul. Janowskiej około 2 500 000 zł

Przewodniczący Rady Dzielnicy ogłosił przerwę 10 minutową o godzinie 19.40 do 19.50.

Ad.6) Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Dzielnicy Zemborzyce z dnia 17 stycznia 2024 r. 

Przewodniczący Rady Dzielnicy zadał pytanie czy są uwagi do protokołu. Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodniczący  Rady  Dzielnicy  poddał  pod  głosowanie  projekt  protokołu  

z posiedzenia nr VII/2023 z dnia 17 stycznia 2024 r. Protokół został przyjęty jednogłośnie - 12 

głosami

Ad.7) Zarząd przedstawił propozycje rozdysponowania środków z rezerwy celowej:

1. 100 000 zł na remont ul. Roślinnej

2. 100 000 zł na remont ul. Tęczowej

3. 5 000 zł dofinansowanie Klubu „Vrotcovia”

4. 4 000 zł dofinansowania Klubu Seniora do wyjazdu do Muzeum Powstania 

Warszawskiego

5. 5 000 zł dofinansowanie Szkoły Podstawowej nr 39 na malowanie sali gimnastycznej

6. kontynuacja budowy chodnika przy ul. Krężnickiej w stronę ul. Marzanny 

7. remont ul. Marzanny

Przewodniczący  Rady  Dzielnicy  poddał  pod  głosowanie  propozycje  zgłoszone  przez  Zarząd. 

Remont  ul.  Roślinnej  –  propozycja  została  przyjęta  jednogłośnie  –  12  głosami.  Remont  

ul.  Tęczowej  –  propozycja  została  przyjęta  jednogłośnie  –  12  głosami.  Dofinansowanie  Klubu 

„Vrotcovia”  –  propozycja  została  przyjęta  jednogłośnie  –  12  głosami.  Dofinansowanie  Klubu 

Seniora  –  propozycja  została  przyjęta  jednogłośnie  –  12  głosami.  Dofinansowanie  Szkoły 

Podstawowej nr 39 – propozycja nie została przyjęta – 12 głosów przeciw. Kontynuacja budowy 

chodnika przy ul. Krężnickiej - propozycja nie została przyjęta – 12 głosów przeciw. Remont ul.  

Marzanny - propozycja została przyjęta jednogłośnie – 12 głosami.

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przekazania środków z rezerwy celowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Zarządu przedstawiła  projekt  uchwały.  Przewodniczący Rady Dzielnicy poddał 
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projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Przebieg  i  wynik  głosowania  -  12  głosów  za.  Uchwała  nr 

17/VIII/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.

Ad.8) Brak informacji Przewodniczącej Zarządu.

Ad.9) Brak dyskusji wolnych wniosków.

Ad.10)Przewodniczący  Rady  Dzielnicy  stwierdził  wyczerpanie  porządku  posiedzenia  Rady

i  zamknął  posiedzenie  Rady  Dzielnicy  Zemborzyce  o  godz.  20.15  wypowiadając  formułę:

„Zamykam obrady Rady Dzielnicy Zemborzyce”.

Podpis sporządzającego protokół:                                             

…………………………………….

Agnieszka Trybuchowicz

Załączniki:

1) Lista obecności z posiedzenia nr VIII z dn. 21.02.2024 r.

2) Uchwała  nr  17/VIII/2024  z  dnia  21.02.2024  r.  w  sprawie  podziału  środków z  rezerwy 

celowej na 2024 rok.

Protokół zatwierdzony w dniu ………………….

          

           Podpis Przewodniczącego obrad:

                                                                                        

                                                                           …………………………………………..

Sławomir Polaczuk
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